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کاهش۹۰درصدیسرقتنفتخام
رئیس حراس�ت شرکت ملی مناطق نفت خیز جنوب از کاهش ۹۰ درصدی سرقت 

نفت خام در منطقه اهواز خبر داد.
به گزارش  ایس��نا، کوروش محمدی ضمن اعلام خبر دس��تگیری اعضای یک باند سرقت 
و دلالی نفت خام در  اهواز گفت: در دو س��ال اخیر، مبادی و مقصدهای س��رقت، فروش و 
نگهداری غیرمجاز نفت خام در منطقه شناس��ایی ش��ده و با  هم��کاری مقام های انتظامی و 
قضایی، برخورد قانونی با افراد خاطی صورت پذیرفته که در نتیجه آن، آمار سرقت نفت خام 
در این  منطقه به ش��دت کاهش یافته است. طبق اعلام شرکت ملی مناطق نفت خیز جنوب، 
وی افزود: افراد قانون ش��کن و س��ارقان در مناطق حاشیه  ش��هر اهواز با نصب انشعاب های 
غیرمج��از روی خطوط لوله،  اقدام به س��رقت نفت خام می کردن��د که با اجرای چند مرحله 
عملیات اطلاعاتی و حراس��تی، اغلب خاطیان به دام افتاده اند و همین موضوع سبب کاهش 

چشمگیر آمار سرقت نفت خام از خطوط لوله منطقه اهواز تا مرز ۹۰ درصد شده است. 
رئیس حراس��ت شرکت ملی مناطق نفت خیز جنوب اظهار کرد: در آخرین عملیات از این 
دس��ت، شامگاه پنجش��نبه ۲۳ اردیبهشت، فردی به نام ن. س که از  سارقان و دلالان اصلی 
منطقه بود دس��تگیر و به مقام های انتظامی تحویل شد.  همدستان فرد دستگیرشده نیز در 

این عملیات شناسایی و  به مقام های انتظامی معرفی شده اند. 

زمینرایگانمیشود
کاندیدای سیزدهمین دوره انتخابات ریاست جمهوری اظهار داشت: اراضی ملی 
را رای�گان در اختیار اف�رادی می گذاریم که قصد مش�ارکت در طرح های خانه دار 

کردن مردم داشته باشند.
س��عید محمد در گفت وگو با خبرنگار اقتصادی ایلنا درباره برنامه های مسکنی خود اینکه 
آیا طرحی مش��ابه با مس��کن مهر خواهد داشت، گفت: مس��کن مهر چندین ایراد داشت اما 
از آن بای��د به عنوان یک طرح موفق نام ببریم. معتقدم باید ایرادات مس��کن مهر را برطرف 
کنیم، افرادی مدعی بودند که مس��کن مهر پروژه درس��تی نیست و آن را تعطیل کردند که 
همین تفکر آس��یب قابل توجهی به این حوزه و معیش��ت مردم وارد آورد. وی افزود: یکی 
از ایرادات مس��کن مهر بحث تامین مالی آن بود. از آنجایی که بانک ها، این پروژه را تامین 
مال��ی می کردند باع��ث افزایش پایه پولی و بالا رفتن نرخ تورم ش��د. از ای��رادات دیگر این 
پ��روژه کیفیت س��اخت آن و زمان بندی اجرا بود که م��ردم از آن ناراضی بودند. کاندیدای 
س��یزدهمین دوره انتخابات ریاس��ت جمهوری  ادامه داد: مهم ترین ایراد دیگر طرح مسکن 
مهر بحث زیرساخت های آن بود و از آنجایی که این پروژه در حاشیه شهرها به اجرا رسید، 
حمل و نقل آن برقرار نشد. اگر این ایرادات را بتوانیم برطرف کنیم، می توان یک طرح جدید 
دیگری در همین فضا به اجرا برسانیم. وی با بیان اینکه درباره تک تک این موضوعات فکر 
کرده ایم و برای آن برنامه داریم، اظهار داش��ت: برای بخش تامین مالی می توان از نقدینگی 
مردم )س��رمایه گذاران( استفاده کرد. محمد با اش��اره به طرح مسکنی مجلس تحت عنوان 
جهش تولید و تامین مس��کن مبنی بر تاس��یس و راه اندازی صندوقی که تمام منابع مرتبط 
با مس��کن در آن ذخیره و از آن طریق به بخش مس��کن تسهیلات ارایه شود، اظهار داشت: 
این موضوع هم از راهکارهای مجلس برای رفع بحران مس��کن در کشور است اما این روش 
هم مشکل افزایش پایه پولی را به همراه دارد. کاندیدای سیزدهمین دوره انتخابات ریاست 
جمهوری تاکید کرد: مدل ما این اس��ت که س��رمایه گذاران را ترغیب کنیم تا س��رمایه های 
مبحوس ش��ده در این بخش را وارد حوزه تولید مس��کن کنند. در حال حاضر هیچ مالکی 
حاضر نیست سرمایه و پول خود را از خانه های خالی خارج کند چراکه ملک درکشور روزانه 
در حال افزایش قیمت است. این مالکان در این شرایط چرا باید پول خود را از بازار مسکن 
خارج کنند؟ ما به دنبال ایجاد ش��رایطی هستیم که س��ازندگان سرمایه خود را وارد بخش 

تولید مسکن کنند و سرمایه داران سود را در بخش تولید ببینند و نه خرید انبوه مسکن.
وی درباره تفاوت های این طرح و ایده با پروژه مسکن ملی گفت: تفاوت در ایجاد مشوق ها 
و جاذبه ها در ورود سرمایه گذاران به این طرح است. در حال حاضر برای پروژه مسکن ملی 
این طرح و انگیزه برای ورود سرمایه گذاران وجود ندارد. مشوق ها هم باید در بخش مالیات 

و هم در نحوه محاسبه شراکت بین سرمایه گذار و صاحب زمین بسیار قوی باشند.
محمد تاکید کرد: زمین در این طرح رایگان خواهد بود و اراضی ملی را رایگان در اختیار 

افرادی می گذاریم که قصد مشارکت در طرح های خانه دار کردن مردم داشته باشند.
کاندیدای س��یزدهمین دوره انتخابات ریاست جمهوری با بیان اینکه مدل و روش مسکن 
ملی را دنبال نخواهیم کرد، اظهار داشت: با انبوه سازان و سرمایه گذاران در این باره جلسات 

متعددی برگزار کرده ایم و موافق این طرح هستند.
وی افزود: طبق برنامه ریزی ها در این طرح 4 میلیون واحد در 4 س��ال ساخته خواهد شد 
که البته در سال اول تعداد واحدها کمتر خواهد بود اما در مجموع در کل کشور 4 میلیون 
واحد س��اخته خواهد ش��د و اولویت اول با ۳ دهک کم درآمد خواهد بود و مسکن کارگری،  

مسکن فرهنگیان، مسکن جوانان در اولویت ساخت هستند.
محمد ادامه داد: پس از تامین مس��کن این دهک ها، طرح برای دهک های با درامد بالاتر 
به اجرا می رسد اما سقف تسهیلات، نرخ آن و مدت زمان بازپرداخت برای دهک متفاوت از 
دهک  دیگر خواهد بود. به دنبال ان هستیم که از طریق ماده 1۰1 از اراضی مرغوب موجود 
در حاشیه ش��هرها استفاده کنیم. در حال حاضر در طرح تفصیلی این اراضی کاربرد فضای 

سبز را دارند لاجرم با تمهیدات زیست محیطی باید از این اراضی استفاده کنیم.    
 افزایش شمار دکل های نفت و گاز آمریکا برای سومین هفته پیاپی

ش��رکت خدمات حفاری بیکرهیوز اعلام کرد که ش��مار دکل های نفت و گاز آمریکا برای 
سومین هفته پیاپی افزایش یافته است.

ب��ه گ��زارش ایلنا از رویترز، ش��رکت های انرژی آمریکا برای س��ومین هفته پیاپی ش��مار 
دکل ه��ای حف��اری نفت و گاز را افزای��ش دادند، زیرا افزایش قیمت نف��ت در ماه های اخیر 

تولیدکنندگان نفت شیل را به آغاز فعالیت های حفاری ترغیب کرده است.
بیکرهیوز در گزارش خود آورده که مجموع دکل های حفاری آمریکا در این هفته نس��بت 
به هفته پیش از آن پنج دستگاه افزایش یافته و به 4۵۳ دستگاه رسیده، این تعداد بالاترین 

رقم از ماه آوریل ۲۰۲۰ است.

سخنگوی صنعت برق اعلام کرد:

جریمهسنگیندرانتظاراستخراجکنندگانخانگی
ارزمجازی

س�خنگوی صنعت برق گفت: اس�تخراج کنندگان ارز مجازی ک�ه از برق خانگی 
استفاده کنند درصورت شناسایی باید جریمه سنگینی پرداخت کنند.

»مصطفی رجبی مش��هدی« در گفت و گ��وی با خبرنگار اقتصادی ایرنا افزود: اس��تخراج 
کنندگان خانگی ارزهای مجازی به دلیل خس��ارتی که به شبکه برق وارد می کنند علاوه بر 
پرداخت جریمه بایدخسارات وارده به شبکه را هم پرداخت کنند. وی ادامه داد: امسال تامین 
برق با دو مس��ئله کاهش تولید نیروگاه های برق آبی به دلیل کاهش بارش ها و اس��تخراج 
خانگی ارزهای مجازی درگیر اس��ت. سخنگوی صنعت برق خاطرنشان کرد: تلاش می شود 
با جایگزینی نیروگاه های حرارتی و س��ایر روش ها، کمبود تولید برق نیروگاه های برق آبی 
جبران ش��ود. رجبی مش��هدی گفت: اس��تخراج کنندگان غیرمجازخانگی رمزارزها به دلیل 
خس��ارتی که به ش��بکه برق و ترانس های محلی وارد می کنندتامین برق را با مشکل همراه 
می کنند. وی ادامه داد: ادامه فعالیت این استخراج کنندگان به طور قطع کار برق رسانی را 
با مشکلات بیشتری روبرو خواهد کرد و به دلیل خسارتی که وارد می کنند احتمال خاموشی 
وجود دارد. معاون برنامه ریزی اقتصادی ش��رکت مدیریت تولید، انتقال و توزیع نیروی برق 
ایران افزود: پیش بینی می شود که حدود 1۵۰۰ مگاوات ظرفیت استخراج کنندگان رمزارز 
در کشور باشد که یک هزار و ۲۰۰ مگاوات اینها غیرمجاز هستند. رجبی مشهدی بابیان اینکه 
شناسایی این نوع استخراج کنندگان به دلیل تعداد زیاد مشترکان برق خانگی کمی زمان بر 
است گفت: فعالیت اینها همچنین شبکه فوق توزیع را درگیر مشکل می کند. وی ادامه داد: 
اگر این نوع اس��تخراج کنندگان ارز مجازی شناسایی ش��وند علاوه بر اخذ جریمه و دریافت 
خس��ارتی که به ش��بکه وارد کرده اند به مراجع قضایی برای برخوردهای ش��دیدتر معرفی 
خواهند شد. سخنگوی صنعت برق خاطرنشان ساخت: توصیه می شود این نوع استخراج کنندگان 
رمز ارز برای جلوگیری از بروزخاموشی دستگاه های خود را خاموش کنند. رجبی مشهدی گفت: 
بهتر است این نوع استخراج کنندگان به مرکزهای مجاز استخراج رمز ارز مراجعه یا برای دریافت 
مجوز اقدام کنند. به گزارش ایرنا،وزیر نیرو آخرین ویرایش مقرررات تامین برق مراکز اس��تخراج 
رمز ارز را در روزهای اخیرابلاغ کرد. براس��اس این ابلاغیه، تامین برق مرکز استخراج رمزارزها به 
چهار روش امکان پذیر است  که انتخاب آن به عهده متقاضی است. براساس این ابلاغیه، تامین برق 
از طریق سرمایه گذاری در طرح های بهینه سازی مصرف برق، تامین برق از طریق نیروگاه های 
تجدیدپذیر )اعم از موجود و جدید(، اتصال به شبکه و خرید انرژی از شرکت برق یا نصب و بهره 
برداری از مولدهای حرارتی، چهار روش تعریف شده ای است که متقاضیان می توانند برای تامین 

برق مراکز خود یکی از آنها را انتخاب کنند.

ی�ک مق�ام ارش�د کارگ�ری ب�ا بی�ان اینکه 
جلوگیری از واردات کالا می تواند باعث انحصار 
در بازار داخلی ش�ود، بر ل�زوم تولید رقابتی و 
حمای�ت از مص�رف کننده ایران�ی تاکید کرد و 
گفت: کس�انی که از برداشته ش�دن تحریم ها 
نگرانند، تولیدکنندگان س�ودجویی هستند که 
کالاه�ای خود را با قیمت بالا و س�ود سرش�ار 
وارد بازار کردند و به مصرف کننده داخلی رحم 

نکردند!
ناصر چمنی در گفت وگو با ایس��نا با اشاره به تاثیر 
رف��ع تحریم ها بر تولید داخلی، گف��ت: دنیای امروز 
دنی��ای تعامل و گفت وگو اس��ت و نم��ی توانیم دور 
خودمان حصار بکش��یم. اگر اینط��ور فکر کنیم که با 
کش��ورهای دیگر همکاری و مراوده نداشته باشیم به 

ضرر ما است و اقتصاد رشد نمی کند.
وی ادام��ه داد: زمانی که ما در داخل خودرو تولید 
می کردیم و برای جوانان اش��تغال ایجاد ش��ده بود، 
بعضی کش��ورها هنوز خط تولید نداش��تند ولی ما به 
دلیل یکس��ری ضعفها در بخش صنعت دچار مشکل 
شدیم و هنوز در خط تولید خودروهای اولیه هستیم 
و آنط��ور که باید ارتقا پیدا نکرده ایم در حالی که آن 
کش��ورها از جمله ژاپن و کره امروز یکی از برندهای 

مطرح جهان در تولید خودرو هستند.
رئیس کان��ون عالی انجمن ه��ای صنفی کارگران 

ب��ا بی��ان اینک��ه تحریم ها به س��ود بخ��ش تولید و 
تولیدکنن��دگان داخل��ی تمام ش��د، اف��زود: معتقدم 
سیستم کارخانه داری ما نباید تنها به فکر سودآوری 
باش��د. س��ال ۱۳۹۷ که با تحریم ها روب��ه رو بودیم، 
یخچال س��ه میلیون تومانی تا مرز ۱۵ میلیون تومان 
رفت و یکس��ری از لوازم خانگی ب��ا قیمتهای بالا به 

دس��ت مردم رسید. متاس��فانه برخی تولیدکنندگان 
س��ودجو هم از این مس��اله به نفع خود بهره برداری 
کردند، قیمتها را بالا بردند و به مصرف کننده داخلی 
رح��م نکردند و به دلیل عدم نظ��ارت و کنترل لازم، 

مردم و مصرف کنندگان متضرر شدند.
چمنی افزود: س��ال ۱۳۹۶ یک لباسشویی خارجی 

را ب��ا ۷۵۰ هزار تومان می ش��د خرید ولی مگر امروز 
می ت��وان لباسش��ویی ایرانی را ای��ن قیمت خرید؟ 
مصرف کننده صرفنظ��ر از قیمت بالا به کیفیت کار 
ه��م اهمیت می ده��د و با خود می گوی��د چرا باید 
جنس��ی بخرد که یکماه نش��ده خراب می شود؟ این 
مقام ارش��د کارگری خاطرنشان کرد: تولیدکنندگان 
س��ودجو به جای آنکه به فکر س��ود بیشتر باشند به 
افزای��ش کیفیت محصول و ب��ه روز کردن تکنولوژی 
خود فکر کنند؛ شاید سود سرشاری به دست بیاورند 
ولی مقطعی است چون ممکن است با برداشته شدن 
تحری��م ها، ای��ن بار مصرف کنن��دگان داخلی که به 
شدت از افزایش قیمتها متضرر شده اند به آنها رحم 
نکنند و باید آماده باش��ند که تولیداتشان در انبارها 
بماند. وی در پایان با بیان اینکه باید به تولید رقابتی 
بیاندیش��یم و حمایت از مص��رف کننده ایرانی را هم 
مدنظ��ر قرار بدهیم، اظهار کرد: حمایت نباید فقط از 
تولید کننده باش��د بلکه مصرف کننده هم که کالا را 
می خرد و انتظار کیفیت و دوام آن را دارد باید مورد 
حمایت قرار گیرد. اگر حمایت یکطرفه باشد و کنترل 
و نظارت��ی بر رون��د تولید و ب��ازار محصولات داخلی 
صورت نگیرد، انحصار ایجاد می ش��ود و به جایی می 
رسیم که یخچال و تلویزیون از سه میلیون تومان به 
۳۰ میلیون تومان می رس��د و خانواده ها توان خرید 

جهیزیه برای فرزندانشان را از دست می دهند.

دبی��ر انجم��ن واردکنندگان موبای��ل، تبلت و 
لوازم جانب��ی از کاهش قیم��ت موبایل در بازار 
خب��ر داد و گفت که خطر قاچ��اق معکوس در 

کمین این بازار است.
امی��ر اس��حاقی در گفت وگو با ایس��نا، اظهار 
کرد: در ح��ال حاضر قیمت تلفن همراه در کف 
قیمتی قرار دارد و بهترین زمان برای خرید این 
محصول اس��ت، چرا که قیم��ت برخی از کالاها 
حتی ۱۷ تا ۲۰ درصد هم کاهش داش��ته است. 
البته میزان کاه��ش قیمت در کالاهای مختلف 
متفاوت اس��ت و نمی ت��وان در مورد همه کالاها 

اظهار نظر کرد.  
وی در توضی��ح علت این کاه��ش قیمت نیز 
گفت: با توجه ب��ه تعطیلی یک ماهه اصناف در 
حال حاضر بیش از دو میلیون دس��تگاه روشن 
ش��ده در کش��ور وجود دارد و عرض��ه از تقاضا 
پی��ش گرفته اس��ت. بنابراین هم کس��به و هم 
وارد کنندگان متضرر شدند. از طرف دیگر افت 
نرخ دلار نیز دلیل دیگ��ر کاهش قیمت موبایل 
اس��ت که به شرکت ها و کسبه آسیب وارد کرده 

است.  
ب��ه گفته دبی��ر انجمن واردکنن��دگان موبایل 
وضعی��ت تا جایی پیش رفته ک��ه واردکنندگان 
ب��رای پرداخ��ت بدهی خ��ود به ش��رکت های 
خارج��ی قیم��ت موبای��ل را کاه��ش دادن��د تا 

بتوان��د تعهدات خ��ود را ایفا کنن��د. به طوری 
ک��ه در برخ��ی از محصولات قیم��ت موبایل در 
 ته��ران ارزان ت��ر از دبی اس��ت و قابلیت قاچاق 

معکوس را دارد.  
اسحاقی با بیان اینکه قاچاق معکوس در موارد 
مختلفی وجود داش��ته، از تشکیل کمیته ای در 
رابطه با تجهیزات س��یم کارت خبر داد و گفت: 
مدتی ب��ود که انجم��ن به دنبال تش��کیل این 
کمیت��ه برای مدیری��ت و سیاس��تگذاری کلان 
ب��ود که حالا با محوری��ت وزارت صنعت، معدن 
و تجارت بین وزارتخانه مختلف تش��کیل شده و 
پیش بینی می ش��ود که با برنامه ریزی در موارد 
مختلف از جمله رجیس��تری تبل��ت، راه اندازی 
سامانه افق و مسائل مرتبط با واردات موبایل، در 
سال جاری در زنجیره تامین این حوزه با مشکل 

خاصی مواجه نشویم.

ریی�س انجم�ن واردکنن�دگان س�م و کود از 
افزای�ش 7 براب�ری آف�ت کش ها از نیمه س�ال 

گذشته تا ابتدای سالجاری خبر داد.
به گزارش خبرن��گار ایلنا؛ تغیی��رات اقلیم موجب 
کاه��ش بارندگی و افزایش دما در س��الجاری ش��ده 
است. این تغییرات زمینه ساز سربرداشتن انواع آفت 
کشاورزی در سراسر کشور شده است. در این شرایط 
قیمت آفت کش ها افزایش قابل توجه داشته و بخش 
مهمی از قیمت تمام شده تولید را به خود اختصاص 
داده اس��ت. س��ید مهدی حس��ینی، ریی��س انجمن 
واردکنندگان س��م و کود، در گفت وگو با ایلنا درباره 
دلایل افزایش قیمت آفت کش ها گفت: با تغییر نرخ 
ارز واردات آفت کش ها، از ترجیحی به نیمایی قیمت 
واردات این نهاده تولید در بخش کش��اورزی افزایش 
داش��ت. وی ادامه داد: از نیمه س��ال ۹۹ به یکباره از 
تجار خواس��ته شد که مابه التفاوت ارز ترجیحی با ارز 
نیمای��ی را پرداخت کنند که این نیز ش��وک دیگر بر 

بازار وارد کرد.
حسینی دیگر دلیل افزایش چند برابری قیمت آفت 
کش ه��ا را دریافت بیش بود عوارض توس��ط گمرک 

عنوان کرد.
وی در توضی��ح دریافت بیش بود عوارض توس��ط 
گمرکی از آفت کش ها گفت: گمرک بر اساس لیست 
خ��ود از کالاه��ا عوارض دریافت می کند، در لیس��ت 
گمرک عوارض تعیین ش��ده برای آفت کش ها مربوط 
به زمانی اس��ت که این کالا ب��ا ارز ترجیحی دریافت 
می ش��د در حالی که اکنون این کالا ب��ا  ارز نیمایی 

وارد کشور می شود.
حس��ینی افزود: واردات با ارز نیمای��ی و تحریم ها 
قیمت این کالا را افزای��ش داده، اما گمرک بدون در 
نظر گرفت��ن این موضوع قیمت واردات را با لیس��ت 
خ��ود مقایس��ه و اقدام به دریافت بی��ش بود عوارض 
می کند. به گفته وی؛ تبدیل ارز وارداتی آفت کش ها 
از ترجیحی ب��ه نیمایی قیمت ای��ن کالا را ۵ برابر و 
دریافت بیش بود ع��وارض قیمت آن را ۲ برابر دیگر 

افزایش داد.
حسینی در مجموع میزان افزایش قیمت آفت کش ها 

را 7 برابر نسبت به نیمه سال گذشته عنوان کرد.
وی تصری��ح کرد: در ص��ورت ادام��ه تحریم ها در 
س��الجاری احتمالا قیم��ت واردات آفت کش افزایش 
بیش��تر داش��ته باش��د و بیش بود ع��وارض گمرکی 
بیش��تری بر آفت کش  ها تحمی��ل و قیمت آن بالاتر 

برود.

انجمن واردکنندگان موبایل:

موبایلبهکفقیمترسید
گرانیآفتکشها

درسالطغیانآفتها

وزیر راه و شهرس��ازی اعلام کرد: س��یگنالینگ مترو هش��تگرد 
کامل و آماده بهره برداری اس��ت که امیدواریم با یک س��رفاصله 
حداقلی سرویس رسانی مترو هشتگرد توسط شرکت مترو تهران 

برقرار شود.
به گزارش ایرنا علیرضا اس��لامی در مراس��م افتتاح دو ایستگاه 
مترو اقدس��یه و مرزداران در س��خنانی گفت: امیدواریم متعاقب 
مت��رو هش��تگرد، افتتاح مت��رو پرند را نیز با یک اقدام مش��ترک 
عملیات��ی کنیم تا در س��ال جاری که تغیی��ر و تحولات در حال 
رخ دادن اس��ت پروژه های عمرانی آسیب نبینند و اجرای پروژه ها 

پیوستگی لازم را داشته باشند.
وی اظه��ار داش��ت: ما به یک اقدام راهب��ردی نیاز مبرم داریم، 
اگرچه توسعه مترو در این سال ها پر فراز و نشیب بوده اما برآیند 

آن ایجاد ۲۰۰ کیلومتر خط مترو در تهران است.  
اس��لامی با اشاره به مصوبه ستاد کرونا برای توسعه حمل و نقل 
عمومی تاکید کرد: س��ال گذشته ۵۰۰ میلیون یورو برای توسعه 
ناوگان حمل و نقل عمومی اتوبوس��رانی و واگن مترو تصویب شد 
ک��ه ای��ن مصوبه در هفته گذش��ته به مدت ۶ ماه تمدید ش��د و 
امیدوارم با نگاه به ظرفیت های داخل و کاهش حداکثری ارزبری 

مترو، بتوان از این ظرفیت مالی ارزی استفاده حداکثری کرد.  

ب��ه گفته وی، در وزارت راه و شهرس��ازی ن��گاه به حمل و نقل 
عمومی و به ویژه شهرس��ازی ریل پایه نصب العین است و ایجاد 
ایستگاه مشترک حمل و نقل شهری و بین شهری دنبال می شود 

و برای دسترسی به حومه قطارهای بین شهری را فعال کردیم.
وزی��ر راه همچنین از امضای تفاهم با ش��هرداری برای متروی 
پرن��د خب��ر داد و ابراز امیدواری کرد که با ای��ن تفاهمنامه مردم 

پرند به راحتی از مترو تهران بهره مند شوند.

وی اف��زود: با ش��هرداری تفاهم کردیم که با یک کار مش��ترک 
فوری خ��ط متروی پرند را تکمیل کنیم و ع��لاوه بر قطار حومه 
ای ک��ه روزانه ۱۳ - ۱۴ رام قطار تردد می کنند،   امیدوارم خط 
مترو تهران را به پرند متصل کنیم تا مردم عزیز پرند هم از نعمت 

مترو بهره مند شوند.
وزیر راه افزود: همه س��رمایه گذاری داخلی و با منابع ش��رکت 

شهرهای جدید احداث می شود.
وی درباره مترو پردیس هم اظهار داشت: در این باره تفاهم نامه 
ها امضا شده و طراحی های مقدماتی صورت گرفته است و نیاز به 
هماهنگی هایی با س��ازمان حفاظت محیط زیست و رفع معارض 
ها داریم تا مس��یر طراحی ش��ود. برنامه زمانبن��دی برای متروی 

پردیس ۴۸ ماهه است.
به گزارش ایرنا، مراس��م افتتاح و بهره برداری از ایس��تگاه های 
اقدسیه و مرزداران در خطوط ۳ و ۶ مترو تهران با حضور محمد 
اس��لامی، وزیر راه و شهرس��ازی؛ پیروز حناچی، ش��هردار تهران؛ 
محسن هاشمی رفس��نجانی، رییس شورای اسلامی شهر تهران؛ 
سید مناف هاشمی، معاون حمل و نقل و ترافیک شهرداری تهران؛ 
علی امام، مدیرعامل شرکت راه آهن شهری تهران و حومه )مترو( 

و تعدادی از اعضای شورای اسلامی شهر تهران برگزار شد.

وزیر راه و شهرسازی: 
مترو هشتگرد آماده بهره برداری است

مدیرعامل ش��رکت توزیع نیروی برق تهران بزرگ گفت: همکاری 
تمامی مش��ترکان ب��رق در پایتخت ب��رای گذر از تابس��تانی بدون 

خاموشی، ضروری است.
به گزارش ایس��نا، حسین صبوری در حاشیه نشست شورای اداری 
اس��تان تهران ب��ا تاکید بر این که س��ال جاری با توجه به ش��رایط 
اقلیمی و کاهش بارندگی ها، علاوه بر کاهش توان تولید نیروگاه های 
برق آبی، گرمای زودرس هوا را نیز به دنبال داش��ته و این مهم باعث 
ش��ده مدیریت مصرف انرژی در فصل بهار و تابستان ۱۴۰۰ اهمیتی 
دوچندان پیدا کند، یادآور شد: شیوع بیماری کرونا و روند فرسایشی 
یک س��ال گذشته ناش��ی از این بیماری نیز منجر به افزایش اهمیت 

مقوله تامین انرژی پایتخت شده است.
وی همچنین توجه به این نکته را ضروری دانست که تهران با دارا 
بودن بیش از ۴.۵ میلیون مشترک، سهم قابل توجهی در بار مصرفی 
شبکه توزیع برق کشور دارد و عملکرد هموطنان و مشترکان تهرانی 

در حوزه مصرف انرژی می تواند بر کل کشور تاثیرگذار باشد.
صبوری افزود: به همین دلیل با پیش بینی این ش��رایط، ش��رکت 
توزیع نیروی برق تهران بزرگ از س��ال گذشته اقدامات متعددی را 
به منظور کاهش بار ساعات پیک در دستور کار خود قرار داده است. 
برنامه های وس��یع فرهنگی و آموزشی در فضای مجازی و رسانه های 
جمعی و بهره گیری از ظرفیت های تبلیغاتی ش��هری در هماهنگی با 

س��ایر دستگاه های اجرایی به منظور آگاه س��ازی هموطنان، امضای 
تفاهم نامه ه��ای هم��کاری ب��ا ادارات، صنایع و مش��ترکان بزرگ به 
منظور کاهش بار مصرف در س��اعات اوج بار با استفاده از روش هایی 
همچون بهره گیری از مولدهای خودتامین، انرژی خورشیدی، تغییر 
دمای س��امانه های سرمایش��ی، کاهش روش��نایی های غیرضروری، 
بهینه س��ازی موتورخانه ها و اجرای طرح های متعدد فنی در راستای 
بهینه س��ازی تاسیسات و ش��بکه توزیع برق تهران همچون تعویض 
کل ش��بکه هوایی سیمی تهران با کابل های خودنگهدار از جمله این 

روش ها است.
وی همچنی��ن مبارزه با انش��عاب های غیرمج��از و مراکز غیرمجاز 
استخراج رمز ارز را از دیگر اولویت های در حال اجرا دانست و گفت: 

در همین راس��تا در هفته گذشته یک مزرعه بزرگ ارز دیجیتال در 
منطقه برق مولوی و دو مزرعه دیگر در محدوده عملیاتی منطقه برق 
افس��ریه شناسایی ش��د که با هماهنگی با مقامات قضایی و انتظامی 

این مراکز جمع آوری شدند.
مدیرعامل شرکت توزیع نیروی برق تهران بزرگ خاطرنشان کرد: 
در این زمینه دس��تورالعمل های وزارت نیرو به تمامی ادارات تهران 
ابلاغ ش��ده و تمامی ادارات و دس��تگاه های اجرایی موظف هس��تند 
میزان مصرف برق خود را نس��بت به س��ال گذشته در ساعات اداری 
حداقل به می��زان ۵۰ درصد کاهش دهند که در این زمینه عملکرد 
تمام��ی  ادارات با توجه به نصب کنتورهای هوش��مند در س��ال های 
گذش��ته به صورت لحظه ای از مرکز پایش این ش��رکت، رصد شده 
و ۲۵۰ تی��م ارزیاب نیز ب��ه صورت میدانی عملکرد این دس��تگاه ها 
را بررس��ی خواهند ک��رد و در صورت عدم همراه��ی و توجه به این 
دس��تورالعمل ها، برق اداراتی که در این زمینه همکاری نکنند قطع 
خواهد شد. همچنین استفاده از کولر گازی در ادارات تهران تا اطلاع 

ثانوی ممنوع است.
طبق اعلام توانیر، وی اضافه کرد: امسال نیز همچون سال گذشته 
با بهره گیری از فناوری اینترنت اش��یا، دمای سامانه های سرمایشی 
ادارات هدف، از راه دور توسط کارشناسان این شرکت، رصد و تنظیم 

خواهد شد.

گذر از پیک مصرف برق پایتخت نیازمند همکاری مشترکان است

کابوساینروزهایتولیدکنندگانسودجوبرداشتنتحریمهاست


